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1. Godkendelse af dagsorden 
Dagsordenen blev godkendt – Studienævnet valgte at behandle punkt 9.2 
samtidig med punkt 8.4.1. 
 

2. Godkendelse af referat 
Referatet af 24. juni 2021 har været sendt til skriftlig godkendelse hos 
studienævnets medlemmer. Det godkendte referat er efterfølgende vedlagt 
som bilag til orientering. Det fortrolige referat af 24. juni 2021 blev godkendt 
på mødet.   
 

3. Meddelelser 
3.a Studienævnsformanden 
1. Studienævnsformanden orienterede nævnets medlemmer om sit og 
studienævnssekretærens møde med to medarbejdere ved SDU RIO, hvor 
der blev fulgt op på initiativer til studiets mulige erhvervssamarbejder. Det 
var et godt møde, hvor det bl.a. blev aftalt, hvordan SDU RIO faciliterer 
kontakten mellem virksomheder og Negot.-undervisere i forhold til Negot’s 
ønske om at indarbejde erhvervssamarbejde i udvalgte fag ved brug af 
virkelighedsnære cases. 
 
Steven Breunig kommenterede, at han allerede er blevet kontaktet af SDU 
RIO, som har præsenteret ham for et muligt virksomhedssamarbejde i 
Interkulturel kommunikation (engelsk).   
 
Formanden kunne derudover oplyse, at der vil blive oprettet en underside 
på Negot.’s egen webside på SDU. Denne skal foruden information om 
studiets muligheder for erhvervssamarbejde i løbet af uddannelsen i 
forbindelse med bachelorprojekt, praktik og speciale indeholde en direkte 
henvisning til Negot.’s LinkedIn-profil samt indeholde et direkte feed fra 
Negot.’s nyoprettede Instagram-profil (@negot_sdu).  
 
2. Formanden orienterede videre om ”Uddannelsesrejsen og 
empoyabilitetsindsatser”, der har til formål at øge de studerendes og 
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dimittendernes employabilitet. Uddannelsesrejsen beskriver de 
employabilitetsaktiviteter, der er på uddannelsen, og formanden oplyste, at 
Fakultetet med udgangspunkt i Uddannelsesrejsen vil afholde møde med 
uddannelsen og SDU RIO. Formanden kommenterede, at Negot. allerede 
er godt i gang med arbejdet hermed, jf. punkt 3.a.1.   
 
3. Formanden orienterede nævnet om de præciseringer, der er foretaget i 
den opdaterede tekst vedrørende hjælpemidler. Præciseringerne er lavet på 
grund af indkomne høringssvar fra andre uddannelser. 
 
4. Formanden gav herefter en status på kapacitets- og optagelsestal 2021 
på BA negot.-uddannelsen. 82 ansøgere er blevet optaget på uddannelsen, 
hvilket er et fald i forhold til tidligere år. Det er dog rigtig fint, at 19 ansøgere 
er blevet optaget på BA negot.-uddannelsen med tysk, men at kun 63 
ansøgere er blevet optaget på BA negot.-uddannelsen med engelsk har 
medført oprettelsen af færre hold i sprogfag. Nævnets medlemmer havde 
en drøftelse af mulige årsager til det lave optagelsestal, som måske skyldes 
det forhold, at flere vælger at tage sabbatår i stedet for at studere. Covid-19 
situationen har muligvis også haft en betydning for rekrutteringen af 
ansøgere. Da der ses et generelt fald i antallet af optagede ansøgere på 
Humaniora fandt nævnets medlemmer dog ikke, at Negot’s optagelsestal 
2021 vækker særlig bekymring, dette også set i forhold til at optagelsestallet 
kan svinge fra år til år. 
 
5. Formanden orienterede herefter om kapacitets- og optagelsestal 2021 på 
KA negot.-uddannelsen. Her er 58 ansøgere blevet optaget – 3 på tysklinjen, 
mens resten er optaget på engelsklinjen. Det ser fint ud, når vinteroptaget 
medregnes.  
 
3.b De studerende 
Ingen meddelelser.  
 
3.c Andre 
Ingen meddelelser. 
 

4. Merit- og dispensationsansøgninger 
Punktet blev behandlet fortroligt. Studienævnet tog stilling til 22 sager.  
 

5. Sager til behandling:  Eksamen 
Intet til punktet. 
 

6. Sager til behandling: Undervisning 
Intet til punktet. 
 

7. Sager til behandling: Studieordninger 
1. Studienævnet godkendte opdatering af bilag 1 BA negot.-uddannelsen, 
hvor Videregående interkulturel kommunikation (tysk) erstattes af  
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Interkulturel tysk markedskommunikation på BA negot.-uddannelsen med 
tysk.  
 

8. Sager til behandling kvalitetspolitik 
1. Studienævnets medlemmer gennemgik undervisningsevalueringerne for 
F21 og tog disse til efterretning. Gennemgangen danner baggrund for 
udarbejdelsen af evalueringsrapporten for F 21 BA negot.-uddannelsen. For 
så vidt angår evaluering af fag på KA negot.-uddannelsen, bemærkede 
studienævnet, at der kun er en evaluering på et KA Negot.- hum fag 
tilgængelig.  
 
2. Studienævnets medlemmer udarbejdede på mødet evalueringsrapporter 
for F21 for BA negot.-uddannelsen. Studienævnet bemærkede, at der ikke 
kan udarbejdes en evalueringsrapport for F21 KA negot.-uddannelsen, idet 
faganonymiteten vil kompromitteres, når der kun er en evaluering på et 
enkelt KA negot.- hum fag tilgængelig.   
 
3. Herefter drøftede nævnets medlemmer den nuværende 
evalueringsstrategi, som nævnet ønsker at fastholde. Ligeledes ønsker man 
at bevare fritekstfeltet. Til gengæld besluttede nævnets medlemmer sig for 
at ændre i kadencen, således, at alle fag fremover slutevalueres hvert 
semester 
  
4. Studienævnet gennemgik resultaterne af Studiemiljøundersøgelsen 2021 
(SMU 21): Et helt centralt og gennemgående tema er, at de studerende føler 
sig demotiverede, ensomme og afkoblet fra medstuderende som følge af 
nedlukningen af SDU. Studienævnet besluttede på baggrund heraf at 
iværksætte handlingsplaner, jf. næste punkt.   
 
1.  Formanden orienterede nævnet om, at Fakultetet på baggrund af SMU 
21 har indkaldt til handlingsplaner, og formanden bad derfor studienævnet 
om at tage stilling til hvilke aktive tiltag og handlinger, der skal igangsættes. 
Formanden bemærkede, at Fakultetet selv har udvalgt temaerne 
Studiegenstart, Itslearning, Vejledning og Stress, til hvilke der er udarbejdet 
handlingsplaner. Studienævnet har mulighed for at gøre disse 
handlingsplaner mere studiespecifikke, hvis det ønsker det. Fysiske og 
æstetiske forhold, samt IT kan studienævnet undlade at lave 
handlingsplaner på, da Fakultetet allerede har indrapporteret herpå. 
 
Formanden bemærkede, at Fakultetet i forhold til dets handlingsplan 
omkring Studiegenstart forpligter studienævnet til handling. Studienævnet 
besluttede sig for følgende handlingsplaner:   
 
Handlingsplan: Studiegenstart 
Negot. har allerede støttet med midler til et socialt arrangement for 
førsteårsstuderende, som har været særlig ramt af Covid-19 situationen. 
SMU 21 viser dog, at de studerende generelt har brug for aktiviteter, der kan 
ryste dem sammen fagligt og socialt. Covid-19 situationen har vist, hvor 
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meget det sociale betyder. Det er derfor vigtigt, at studienævnet lytter, når 
f.eks. United Negot.’er efterspørger hjælp til sociale aktiviteter.  
 
- Valgaften for både BA og KA negot.-studerende med tysk i forbindelse 

med det tyske forbundsdagsvalg den 26. september 2021.  
- Udflugt til det tyske handelskammer og til den tyske ambassade i 

Danmark. Primært rettet mod 1. semesters KA negot.-studerende med  
tysk. 

- Fagligt oplæg koblet på f.eks. Kultursociologi eller Forbrugeradfærd, 
efterfulgt af en social aktivitet som f.eks. filmaften med pizza. Primært 
rettet mod 3. semesters BA negot.-studerende. 
Formanden vil forespørge fagansvarlig i de to ovennævnte fag.  
Den sociale aktivitet kan evt. afholdes af United Negot.’er. John Hiep 
Anh Nguyen vil undersøge nærmere ved United Negot.’er. 

- Socialt arrangement koblet på Interkulturel kommunikation (for de 
studerende, der ikke er taget på udlandsophold).  

 
Handlingsplan: Studiegrupper  
Der er behov for at studiegrupperne understøttes, hvorfor tutorerne skal 
have fokus på disse ikke kun ved semesterstart, men også i løbet af 
semesteret. Tutorerne skal hjælpe studerende, der mangler en studiegruppe 
med at finde en ny.  
 
Handlingsplan: Informationsmøder 
De studerende har brug for information om studiereglerne, f.eks. i forhold til 
ordinær eksamen og tilmelding til evt. reeksamen.  
 
- Informationsmøde arrangeret af tutorerne (efter efterårsferien, men før 

tilmelding til fag i november). Studievejledningen på Humaniora kan 
med fordel inviteres til at gennemgå studiereglerne. Der skal også 
gøres en indsats i forhold til at informere om mulighed for særlige 
prøvevilkår ved funktionsnedsættelse.   

Der er brug for at hjælpe de studerende til bedre at kunne fremsøge 
information på SDU-web. F.eks. i forhold til at finde undervisningstider på 
de samfundsvidenskabelige valgfag, eller f.eks. i forhold til at fremsøge 
information omkring det at studere i udlandet. Informationen er der, de 
studerende skal bare lære at blive bedre til at finde frem til denne 
information.  

- Oplæg for nye studerende arrangeret af de faglige vejledere (ultimo 
september), der vil gennemgå Itslearning, Mitsdu.dk og SPOC.  

 
5. Studienævnets medlemmer gennemgik studiesekretærernes indmeldelse 
af Negot.-fag, hvortil der er knyttet bemærkninger i Censor- og 
eksaminatorrapporterne. Studienævnet noterede sig disse og tog dem til 
efterretning uden yderligere bemærkninger.   
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6. Studienævnet gjorde status over handlingsplaner i 
Uddannelsesberetningen 2020. Formanden fremhævede i den forbindelse, 
vigtigheden i, at forventningsafstemme med de studerende ved studie- og 
undervisningsstart, at deres studie udgør et fuldtidsstudie, at der fokuseres 
på gode studievaner, og at det tydeliggøres, hvad der er indeholdt i det at 
studere.  
 
7. Studienævnet gennemgik årshjulet, hvor efterårets mødedatoer vil blive 
tilføjet.  
 
8. Studienævnsformanden gennemgik høring til udkast til Vademecum 
2023. Da Negot. er en Matrix-uddannelse, er der elementer i udkastet, der 
er problematiske for Negot., idet uddannelsen også skal medtænke SAMF i 
opbygningen af uddannelsen. Det gælder således faget Videnskabsteori 1, 
som på Negot. vægter 5 ECTS og ikke 10 ECTS, det gælder antallet af 
fagelementer, som ikke kan honoreres uanset at studienævnet gerne vil 
kigge på løsningsforslag, som f.eks. muligheden for modulopbygning af 
udvalgte sprogfag eller muligheden for sammenlægning af fag, f.eks. 
Forbrugeradfærd og Marketing. I den forbindelse får Negot. også brug for 
dispensation fra regler om maksimale antal prøver.  
 
Studienævnets medlemmer havde videre en drøftelse af hvorvidt KA negot.-
uddannelsens praksis for mundtligt forsvar på kandidatspecialet skal 
fortsætte eller ej.  
 
Fortalerne for bevarelsen af specialeforsvaret fremhævede, at det er af stor 
betydning for de studerende at kunne afslutte hele 30 ECTS af deres 
kandidatuddannelse med et forsvar af deres speciale. Det giver dem 
mulighed for at tilføje eller tydeliggøre aspekter i specialet, hvorved de har 
mulighed for at forbedre deres karakter.  
 
Modstandere af specialeforsvaret fremhævede omvendt, at forsvaret ikke 
har den store betydning, idet der kun er tale om en præsentation end et 
egentligt forsvar. Endvidere er det synd for de studerende, der står til at 
dumpe et speciale, at de skal gennemføre et forsvar.  
 
Efter en afstemning, hvor kun 2 af nævnets medlemmer stemte imod, blev 
det vedtaget, at Negot.-uddannelsen fortsætter med praksis Der vil blive 
sendt en anmodning om dispensation for dette ved dekanen.   
 

9. Andre sager til behandling 
1. Studienævnsformanden orienterede om det videre arbejde med SO-ME 

strategien, som John Hiep Anh Nguyen står, og anmodede om 
studienævnets godkendelse af det foreslåede budget, herunder også, 
at resten af employabilitetsmidlerne kastes ind i projektet.  
Studienævn godkendte bevillingen.  
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2. Punktet Studiegenstart – økonomisk ramme for aktiviteter blev 
behandlet under punkt 8.4.1.  

 
 

10. Eventuelt 
1. Christian Heyde-Petersen ville vide om han må føre frivillig 

tilstedeværelseregistrering på 1. årgang af BA Negot.-uddannelsen. Der 
vil være tale om en tilstedeværelsesregistrering via Itslearning, der ikke 
har anden betydning end, at det vil kunne give et indblik i, hvor mange 
studerende, der tjekker ind til undervisningen oven på Covid-19.  
Studienævnets medlemmer gav ham lov til dette.   

 
 

Mødet sluttede kl. 15:10.  
 
 
Mette Lund Kristensen            /                     Mia Fenat 
Studienævnsformand / Studienævnssekretær 


